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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdag 

29 november 2017.  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

26 oktober 2017 justerats den 1 november 2017.    
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§ 3 
Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken (FB) 
 

 Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget  

 publiceras inte på grund av sekretess.  

 Dnr 6.-485-2016. 
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§ 4 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 1 november 2017, 13 

november 2017 och 15 november 2017 och 20 november 2017.  

 

Ajournering 
Nämnden ajournerade sig från klockan 17.40 för allmänhetens frågestund. 

Sammanträdet återupptogs klockan 19.30.  
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§ 5 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från förvaltningen 

 

 Allmänhetens frågestund inleddes med information från polisen samt 

information om Stockholms stads trygghetsmätning.  

 Snöröjning: Information om gällande avtal för vinterväghållning på 

parkmark från Alex.   

Ulla Thorslund: Vinterväghållningen på parkmark (gång- och 

cykelvägar) som förvaltningen ansvarar för fungerar generellt bra. 

Trafikkontorets ansvar fungerar inte lika bra. Förvaltningen söker 

Trafikkontoret och strävar efter att bjuda in till kommande 

nämndsammanträde. 

 Ulla Thorslund: Svenska bostäder, pågående ombyggnationer av Husby 

C, planeras bli färdigt 2020. Svenska bostäder ska anställa vakter, 

tillfälligt from dec, permanent lösning from januari. 

 Framtid Sthlm Järva har öppnat i Rinkeby. 
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§ 6 
Inkomna medborgarförslag 
 

Inga inkomna medborgarförslag fanns att anmäla.  
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§ 7 
Uppföljningsrapport till nämnden i november 2017 
 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport 

 
Ärendet 
Sammanlagt beräknas ett överskott om 11,8 mnkr före resultatöverföringar och          

10,9 mnkr efter resultatöverföringar. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 november 2017.  

Dnr 1.2.1.-505-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     
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§ 8 
Sammanträdesdagar för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 2018 
Inriktningsärende 

 

Beslut 
Nämnden fastställer sammanträdesdagar för 2018 enligt förvaltningens förslag. 

 

Ärendet  
Förvaltningens förslag till sammanträdesdagar för 2018 har anpassats till 

stadsledningskontorets tidsplan när det gäller nämndernas arbete med bokslut 

och verksamhetsberättelse, uppföljning av budget och verksamhetsplan. Med 

undantag av januari och juli månad föreslås nämnden sammanträda en gång i 

månaden. Samtliga sammanträden, utom årets första sammanträde, föreslås 

börja klockan 17.30.   

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 6 november 2017.  

Dnr 1.1.-520-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       
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§ 9 
Ny servicebostad enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) på Kista Äng 
Inriktningsärende 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta planeringen av en 

servicebostad med tolv lägenheter, en gemensamhetslokal samt 

personallokal på Kista Äng och beställa förslagshandlingar inför 

genomförandebeslut. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att ansöka om 0,1 mnkr i stimulansbidrag från 

kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

 

Ärendet  
Inom Stockholms stad finns ett stort behov av grupp- och servicebostäder för 

personer med funktionsnedsättning. Staden har ett gemensamt ansvar och 

uppdrag att öka bostadsbeståndet för dessa målgrupper. På Kista Äng planerar 

staden att inrätta en servicebostad med tolv lägenheter, en gemensamhetslokal 

och en personallokal. Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i 

uppdrag att fortsätta planeringen av en servicebostad på Kista Äng och att 

beställa förslagshandlingar inför genomförandebeslut. Nämnden föreslås också 

ge förvaltningen i uppdrag att ansöka om 0,1 mnkr i stimulansbidrag från 

kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 november 2017.  

Dnr 2.6.-473-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     
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§ 10 
För ett tryggare och säkrare Stockholm 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
För ett tryggare och säkrare Stockholm är stadens handlingsprogram för det 

olycksförebyggande arbetet, plan för extraordinära händelser och 

säkerhetsskyddsplan och innehåller också stadens brottsförebyggande program. 

Syftet med handlingsprogrammet är att ge riktning till och stärka stadens 

samlade trygghets- och säkerhetsarbete under åren 2018-2021 samt att klargöra 

mål och ansvarsförhållanden. Programmet presenterar fem fokusområden för 

trygghets- och säkerhetsarbetet: förebygga olyckor, förebygga brott, förebygga 

otillåten påverkan samt hot och våld mot anställda, bygga motståndskraft och 

krishanteringsförmåga samt bygga ett gott säkerhetsskydd. Arbetssättet ska 

präglas av systematik och ett arbete på såväl lokal som central nivå inom staden. 

Förvaltningen är positiv till det föreslagna programmet. Programmet är 

välskrivet och har en god struktur där ansvarsområden och aktiviteter är tydligt 

uppdelade. De fem fokusområden som identifieras i programmet är heltäckande 

och stämmer väl överens med det arbete som idag utförs av förvaltningen. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 november 2017.  

Dnr 1.5.1.-443-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. Tjänstgörande 

ersättaren Banar Sabet (C) ställde sig bakom moderaternas förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

   

Reservation 
Benjamin Dousa m.fl. (M) och Banar Sabet (C) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   
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1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra följande 

  

  

Rinkeby-Kista måste bli en tryggare stadsdel 

Kraftfulla insatser krävs för att en stad av Stockholms storlek ska upplevas som 

en trygg och säker stad för alla som bor och vistas här. Stockholms stad har ett 

stort behov av och en förpliktigande skyldighet att värna sina invånare och 

besökare och att direkt eller indirekt göra det yttersta för att minimera stadens 

sårbarhet. I Stockholm går många olika intressen samman på nationell, regional 

och lokal nivå vilket ställer höga krav på styrning, samordning och samverkan 

vid oönskade händelser, både inom staden och med berörda aktörer på samtliga 

nivåer. Det gäller att risker och sårbarheter noga analyseras i syfte att bedriva 

insatser som är förebyggande samt ha bearbetade strukturer för att vidta direkta 

och konkreta säkerhets- och trygghetsåtgärder då oönskade och oväntade 

händelser inträffar. Därför är Stockholms stads trygghets- och säkerhetsprogram 

ett mycket viktigt styrdokument som bygger vidare på nuvarande trygghets- och 

säkerhetsprogram för Stockholms stad 2013-2016. 

Mycket har dock hänt i staden vad gäller trygghet och säkerhet sedan det 

nuvarande programmet antogs 2013. Fredagen den 7 april drabbades Stockholm 

av ett fruktansvärt terrordåd där fem personer miste livet och flera skadades. 

Resultat från Stockholm stads trygghetsmätning 2017 visar att otryggheten 

bland stockholmarna växer inom i stort sett alla områden. Särskilt i vissa 

stadsdelar ökar otryggheten, främst i Järvaområdet. Var fjärde person är orolig 

för att gå ut sent i området eller avstår helt från att gå ut ensam på kvällarna i 

Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista. Oron för att utsättas för våld eller överfall i 

den offentliga miljön ökar över hela staden. Brottsligheten har förändrats snabbt 

under de senaste åren. Stockholm och Sverige sticker allt mer ut i statistiken 

vad gäller skjutningar och våldsbrott. Det är ett underkännande av politiken 

som förs av den sittande socialdemokratiskt ledda majoriteten som inte tagit 

stockholmarnas otrygghet på allvar. Det är djupt otillfredsställande att 

Stockholms stad i dag har ett politiskt styre som inte förmår att agera utan bara 

klarar av att reagera när det väl är för sent. 

Bland det viktigaste som kan göras är att tillskapa ett förstärkt och fördjupat 

samarbete mellan samhällets olika aktörer. Det kan röra sig om samordnade 

insatser mellan polis, staden i stort, arbetsförmedling, socialtjänst, 

civilsamhället, skola, kriminalvård och andra aktörer. Grunden är att staden 

själv är en viktig aktör. Samordnade kommunala insatser är en förutsättning för 

fungerande förebyggande åtgärder.  
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Vi kommer aldrig att acceptera att människor i delar av Stockholm får sin frihet 

begränsad på grund av otrygghet. Vi vill till 2025 halvera den upplevda 

otryggheten i de stadsdelar där otryggheten är som störst. På otrygga platser där 

statens polisåtaganden inte räcker till vill vi genom fler kommunala 

ordningsvakter med utökade befogenheter och fler trygghetskameror återställa 

tryggheten.  

Vi vill  inrätta en central trygghetsjour dit lokala handlare och boende kan 

vända sig dygnet runt för att tillfälligt öka närvaron av lokala ordningsvakter. 

Vi vill utveckla stadens trygghetsskapande arbete och i samverkan med 

civilsamhället, företag och övriga aktörer genomföra lokal platssamverkan för 

att utveckla attraktiva och trygga stadsdelar i hela Stockholm. Vi vill också att 

staden ska vara pådrivande gentemot statsmakterna för att stärka rättsstatens 

närvaro med polis, åklagare, domstolar och socialtjänst. Nolltolerans mot 

klotter, skadegörelse och nedskräpning ska gälla.  

Det finns delar i trygghets- och säkerhetsprogrammet som behöver förtydligas 

eller utvecklas för att det ska vara ett väl fungerande styrande verktyg i det 

förebyggande trygghets- och säkerhetsarbetet. Det gäller framför allt 

uppföljningen av analyser, åtgärder och resultat. Men även andra delar. 

Funktionen informationssäkerhetssamordnare för nämnder och bolag finns med 

i nuvarande trygghets- och säkerhetsprogram för Stockholms stad 2013-2016  

men inte med i det föreslagna trygghets- och säkerhetsprogrammet vilket är en 

brist. 

Relationen mellan fackförvaltningar och stadsdelsförvaltningar behöver 

tydliggöras ytterligare i delar av programmet. I fokusområde 

olycksförebyggande föreslås stadsdelsnämnderna få i uppdrag att ansvara för 

samordning inom det geografiska stadsdelsområdet. Motsvarande förtydligande 

saknas inom fokusområdet som handlar om brottsförebyggande arbete och 

krisberedskap. 

Programmet lyfter fram ett antal risk- och lägesbildrapporter som ska 

rapporteras av nämnderna till tertialrapport två. Det är inte helt tydligt i 

programmet hur dessa tre lägesbildsrapporteringar sammanfaller eller skiljer sig 

åt. Ett förtydligande kring utformning, rapporteringsformer och gränssnitt 

mellan samtliga lägesbilderna vore önskvärt. 

Hot, våld och försök till otillåten påverkan mot offentligt anställda är ett 

växande problem, och staden är inte förskonad från detta. Stadens anställda har 
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rätt till en säker och trygg arbetsmiljö när de utför sitt arbete i stockholmarnas 

tjänst. Den personal som blir utsatt har rätt till stöd. 

De konkreta aktiviteter som programmet föreslår är av övergripande 

förebyggande och uppföljande karaktär, såsom riskanalys, utbildningsinsatser 

och incidentrapportering. De bör kompletteras med krav på att särskilt utsatta 

nämnder eller verksamhetsområden har fördjupade handlingsplaner för att stötta 

personal som utsätts för hot och våld. 

Vi lever i en tid där spridning av falsk information sätter offentliga aktörers 

kommunikationsarbete under starkt tryck. I synnerhet i samband med särskilda 

händelser finns det makter och aktörer som kan ha ett intresse av att sprida en 

felaktig bild av vad som händer i staden. Därför borde en förstärkt förmåga till 

omvärldsbevakning och kriskommunikation ta en större plats i arbetet med att 

bygga motståndskraft och civilförsvarsförmåga.  

Ett säkert och tryggt Stockholm handlar om att skapa en sammanhängande stad. 

Allt för många bor idag i sina lokala områden utan att besöka eller röra sig 

utanför den egna stadsdelen. Genom att bygga ihop och förtäta i ytterstaden 

skapas en sammanhängande stad. En större blandning av boendeformer där fler 

bostadsrätter byggs i hyresrättstäta stadsdelar är avgörande för att 

utanförskapsområdena ska växa socialt och ekonomiskt. 

För att skapa levande och trygga stadsdelar i hela Stockholm måste staden 

arbeta lokalt med handlare och boende så att det finns förtroende och 

framtidstro i områden som är brottsutsatta och upplevs som mycket otrygga. Att 

skapa levande stadsdelar över hela staden med lokala handlare och en känsla av 

samhörighet och stolthet. Allt för många lokala handlare och butiker stänger, 

eller begränsar, idag sina öppettider i centrum så som i Husby, Rinkeby och 

Tensta. De lokala butiksägarna ger upp. Kriminalitet och företagsklimat 

behandlas ofta som två separata frågor. Men vetenskapliga studier har pekat på 

att kriminalitet är en av de faktorer som tydligt påverkar företagandets 

förutsättningar. Här måste Stockholms stad ta ett krafttag och en tydlig vision 

för ökad trygghet, inte minst i ytterstaden och Järvaområdet. Alliansen vill 

därför se en tydlig handlingsplan från Stockholms stad med konkreta insatser 

och åtagande för att trygga lokala handlares situation, men också skapa 

förutsättningar för dem att fortsätta etablera sig och verka i lokala centrum. 

Vi vill utveckla Stockholm till att bli en trygg och säker stad där människor ska 

kunna röra sig ute och inte begränsas av att de inte upplever sig säkra. Vi vill 

skapa en trygg stad för alla. 
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 Särskilt uttalande 
 Ordföranden Elvir Kazinic (S) och Ledamoten Martin Michel (MP) anmälde ett 

  gemensamt särskilt uttalande: 

 

Stockholm ska vara en trygg och säker stad för alla. Att människor som bor och 

vistas i Stockholm kan känna sig trygga i sin vardag och leva ett liv i frihet är 

en grundsten i det hållbara samhället. Vi ser idag att den upplevda otryggheten i 

många delar av staden ökar, något som vi i den rödgrönrosa majoriteten tar på 

största allvar. I budget för 2018 finns därför flera åtgärder, bland annat en 

trygghetsfond på 200 mnkr över två år och ytterligare satsningar på 

socialtjänstens förebyggande och avhjälpande arbete. En annan viktig del i det 

fortsatta arbetet för ökad trygghet är det nya trygghets- och säkerhetsprogram 

som stadsledningskontoret har arbetat fram. Vi välkomnar den ambitiösa 

ansatsen som finns i programmet. Därtill ser vi två frågor som skulle kunna 

belysas ytterligare i programmet.  

Stadens anställda är en viktig resurs i det trygghetsskapande arbetet. Att utsättas 

för hot och våld i tjänsten är tyvärr något som förekommer. Därför är det bra att 

arbetet för att förebygga detta är ett av programmets fokusområden. Men 

stadens anställda kan också hamna i situationer där de i sin tjänst blir vittne till 

brott som begås mot andra. Att ge stöd till dessa är viktigt ur stadens 

arbetsgivarperspektiv, vilket skulle kunna tydliggöras i programmet. 

Programmet tar upp våldsbejakande extremism och gängkriminalitet under 

fokusområdet som handlar om brottsförebyggande arbete. Vi instämmer i att 

det arbetet är oerhört viktigt, men tycker också att programmet bör beröra 

frågor som rör annan typ av våld i det offentliga rummet samt våld som utövas i 

nära relationer och i en hederskontext. Dessa former av våld bidrar också till 

otrygghet, plats och i det egna hemmet – platsen där var och en ska kunna 

känna sig som allra tryggast. 

Den största utmaningen är att alla åtgärderna måste genomföras samtidigt. Att 

börja med ombyggnation och upprustning för att sedan satsa på sociala, 

ekonomiska eller arbetsmarknads-insatser har på många håll i världen där 

liknande projekt genomförts, visat sig misslyckas.  

 

Det föreslagna programmet ger stadsdelsnämnderna många uppgifter som ska 

återrapporteras i anslutning till tertialrapport 2. Arbetet med detta förtydligas 

lämpligen i de lokala utvecklingsprogrammen som varje stadsdelsnämnd 

utarbetar.   

 

Exempel på detta finns under fokusområde 2: Förebygga brott. En viktig del i det 

brottsförebyggande arbetet är att skapa trivsamma och trygga utemiljöer. Den 

fysiska miljö i vår stadsdel upplevs av många som otrygga och ovärdiga. Våra 

utemiljöer, mötesplatser och centrum som vi passerar mellan hemmet, T-banan 

och jobbet, har inte genomgått någon större ombyggnad sedan 30 år tillbaka. 

Allmännyttan, trafikkontoret och ägaren av centrumfastigheterna måste 
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samarbeta och avsätta medel för ett omfattande förbättringsarbete nu. Smala 

gångpassager, mörka gångtunnlar, dolda hörn och vrår och dålig belysning är 

exempel på vad som måste tas bort.  

 

Brottsprevention handlar också om att se de otrygga barnen redan i förskolan och 

skolan. Barn, ofta pojkar, som uppvisar tecken på stökighet, rädsla och liknande, 

ska ses som ett rop på hjälp. Stödet bör ges tillsammans med barnets 

vårdnadshavare.  Dessa extraresurser är betydligt mindre kostnads-krävande både 

för barnet som individ och för samhället än om barnet växt upp i tonåren utan 

stöd, med risk för att hamna i drogmissbruk och kriminalitet och senare utan 

utbildning och egenförsörjning. 
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§ 11 
Skolprogram för Stockholms stads förskolor och skolor 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Omedelbar justering.  

 
Ärendet  
Utbildningsnämnden har utarbetat ett program för Stockholms stads förskolor 

och skolor. Programmet omfattar hela skolväsendet, från förskola till 

gymnasieskola och är vägledning för planering och prioriteringar i 

verksamheterna. Programmet utgår från Vision 2040 – Ett Stockholm för alla.   

Stadsdelsförvaltningen är positiv till programmet och anser att det bidrar till 

likvärdiga förutsättningar för verksamheterna och  skapar helhetssyn på barnets 

hela utbildningsperiod. Förvaltningen vill dock betona att språk och 

kommunikation är en grundförutsättning för utveckling och lärande och att detta 

bör prioriteras i programmet. Särskilt fokus på flerspråkiga barns förutsättningar 

för lärande bör lyftas. Förvaltningen anser att en översyn av hur begreppen barn 

och elev samt förskola och skola används bör göras för att förtydliga att 

programmet omfattar stadens hela utbildningsverksamhet.   

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 25 oktober 2017.  
Dnr 1.5.1.-450-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. Tjänstgörande 

ersättaren Banar Sabet (C) ställde sig bakom moderaternas förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

   

Reservation 
Benjamin Dousa m.fl. (M) och Banar Sabet (C) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   
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1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra följande 

   

Det har genomförts ett ambitiöst arbete med skolprogrammet och vi delar 

programmets skrivningar om att likvärdigheten är den största och viktigaste 

utmaningen i Stockholms stads skolor och förskolor. Alla har rätt att nå sin 

optimala kunskapspotential. 

 

Skolprogrammet är ett viktigt styrdokument, där kommunfullmäktige 

kommunicerar sina prioriteringar för Stockholms stads elever över flera år.  

 

Vi anser dock att programmet saknar tillräckliga redogörelser av bland annat 

likvärdighet och minskade resultatskillnader mellan elever och skolor, trygghet 

och studiero samt elevhälsa. Även lärarbristen och kompetensförsörjningen, 

stadens relation till fristående aktörer samt skolutbyggnaden bör behandlas mer 

ingående i programmet. Med anledning av det ansåg Alliansen i 

utbildningsnämnden att det föreslagna skolprogrammet har vissa brister som bör 

åtgärdas, varför vi yrkade återremiss. 

 
Särskilt uttalande  
Ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) och ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) 

anmälde ett gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 

 

Stockholms stad har utformat ett nytt skolprogram som är en del av stadens 

strategi för att förverkliga vision 2040 – Ett Stockholm för alla. Skolprogrammet 

ska förtydliga stadens inriktning för det kommunala skolväsendet.  

 

I Skolprogrammet lyfts många viktiga riktlinjer för att skapa likvärdiga och 

trygga förskolor samt skolor med ett helhetsperspektiv. Vi är positivt inställda 

till att programmet strävar efter att skapa en helhetssyn med betoning på väl 

planerade övergångar och en röd tråd igenom hela skolgången. Vidare är vi 

positiva till att vikten av gott samarbete med vårdnadshavare och vuxnas roll 

som goda förebilder markeras tydligt i programmet. Ett gott samarbete mellan 

de vuxna skapar trygghet för barn och elever och är en viktig förutsättning för 

god en skolgång. Vidare är modellinlärning ett framgångsrikt sätt att nå fram till 

barn och unga vilket gör att det blir effektivt att använda sig själv som verktyg i 

syfte att vägleda dessa. 

 

Vidare vill vi belysa två specifika ämnesområden i skolprogrammet: 

 

 

Den likvärdiga skolan 

I skolprogrammet lyfts vikten av kompenserande arbetsmetoder för att motverka 

skillnader som uppstår till följd av bakgrundsfaktorer. Forskning visar att 
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föräldrars utbildningsnivå, att om familjen tar försörjningsstöd eller att eleven är 

ny i Sverige påverkar kunskapsutvecklingen. Därför vill vi betona betydelsen av 

att alla förskolor och skolor hittar arbetsmetoder och verktyg som motverkar 

skillnader som kan uppstå utifrån barn och elevers olika förutsättningar. 

 

Trygghet 

För att skapa en miljö där alla elever får möjlighet till att känna sig stimulerade 

och kunna sätta lärandet i fokus behöver eleverna uppleva trygghet både under 

och efter skoltid I skolan bör särskilt fokus ligga på att skapa trygga fysiska 

miljöer som t.ex. skolornas placering och utrymmen för rast verksamhet samt 

tillräcklig personal och vuxennärvaro i skolans korridorer. Även faktorer som 

arbetsro, goda lärmiljöer och goda relationer är viktiga faktorer i arbetet för en 

tryggare skola.  

 

Avslutningsvis vill vi betona vikten av tidiga insatser som riktas till barn och 

unga som visar tecken på psykisk ohälsa eller social oro. Elevhälsoarbetet bör 

finnas med som en röd tråd redan i förskolan för att fånga upp barn som är 

behov av särskilt stöd på ett tidigt stadium. 
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§ 12 
Motion om ett modernt och hållbart växande Stockholm 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
I motionen föreslår Anna König Jerlmyr m.fl. (M) åtgärder för den moderna och 

hållbara staden. Åtgärdsförslaget gäller ett omfattande bostadsbyggande, en 

utökad och tillgänglig kollektivtrafik och ett konkurrenskraftigt företagsklimat.  

Motionen innehåller 35 förslag, varav endast punkt 13 berör Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd. Punkt 13 innebär att ansvariga nämnder ges i uppdrag att 

gemensamt utarbeta en policy för ett enhetligt uttryck för stadens torg och 

parker med bäring på såväl permanenta som tillfälliga anordningar. Förvalt- 

ningen anser att stadens befintliga styrdokument, t.ex. möbleringsprogram, 

skyltprogram och teknisk handbok utgör ett tillräckligt underlag för utformning 

av torg och parkmiljöer. Förvaltningen anser vidare att dessa dokument 

regelbundet bör följas upp och utvärderas med ett särskilt fokus på 

tillgängligheten i offentliga miljöer. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 6 november 2017.  

Dnr 1.5.3.-281-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  
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§ 13 
Motion om att minska jobbklyftan i Stockholm 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet  
I en kommunfullmäktigeväckt motion föreslår Anna König Jerlmyr m.fl. (M) 

åtgärder för att minska jobbklyftan i Stockholm. Motionären föreslår åtgärder i 

28 punkter. Stadsdelsnämnderna berörs direkt i punkten 4, där motionären 

föreslår att arbetsmarknadsnämnden, socialnämnden och stadsdelsnämnderna 

ges i uppdrag att säkerställa att personer som ansöker om ekonomiskt bistånd 

inom 48 timmar får träffa en arbetsmarknads-handläggare och upprätta en 

individuell handlingsplan enligt vad som föreslås i denna motion. Förvaltningen 

ser att flertalet av de ansökningar som inkommer om ekonomiskt bistånd 

behöver kompletteras. Att garantera att alla sökande inom 48 timmar efter 

ansökan får en individuell handlingsplan anser förvaltningen inte är rimligt. För 

närvarande tar det som regel högst en vecka från avslutad vistelseutredning 

innan mötet med en jobbcoach eller arbetskonsulent genomförs.  Efter 

bedömning av personens arbetsförmåga kan en individuell handlingsplan 

upprättas.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 9 november 2017.  

Dnr 1.5.1.-405-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  
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§ 14 
Alkoholservering för Saravanaa Bhavan 
Svar på remiss från socialförvaltningens tillståndenhet 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan från ”SB - Stockholm AB” om 

serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker i 

enlighet med vad som redovisas i ärendet. 

 

Ärendet  
För restaurang Saravanaa Bhavan ansöks om tillstånd för stadigvarande 

alkoholservering för allmänheten i restaurangen- och i uteserveringen, dagligen, 

kl. 11.00 – 22.00. Restaurangen ligger centralt vid Kista torg, omgiven av Kista 

grundskolan, servicehus, bibliotek, Kista träff, Kista kyrka och bostadshus. Trots 

att Kista torg dagligen trafikeras av många människor, bedömer förvaltningens 

fältgrupp att området kring restaurangen inte är en vistelsearena för ungdomar.  

Under förutsättning att lagstadgade ordningsföreskrifter och åldersgränser för 

servering/försäljning av alkohol, tobak och spel följs, bedömer förvaltningen att 

inga olägenheter bör uppstå. Förvaltningen föreslår att Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om serveringstillstånd. Förvaltningen 

föreslår även att ägare och personal genomgår en utbildning i ansvarsfull 

alkoholservering.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 november 2017.  

Dnr 1.5.2.-501-2017  
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  
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§ 15 
Återtagande av uppdrag att flytta enheten för arbetsmarknads-
insatser till Bredbyskolan 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Under 2016 påbörjades planering för att flytta enheten för arbetsmarknads-

insatser från Rinkebysvängen 22 till lokaler i Bredbyskolans hus B. Syftet med 

flytten var att frigöra lokalen till förskoleverksamhet, som lokalen ursprungligen 

var byggd för.  

På sammanträdet den 27 oktober 2016 gav stadsdelsnämnden förvaltningen i 

uppdrag att beställa projektering av SISAB för ombyggnad av Bredbyskolans 

hus B.  

Under arbetets gång har det visat sig att förskolan inte har behov av lokalen på 

Rinkebysvängen 22. Förvaltningen har därför avslutat planeringen för att flytta 

enheten för arbetsmarknadsinsatser till Bredbyskolan. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 21 november 2017.  

Dnr 2.6.-503-2016 
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§ 16 
Markanvisning för bostäder i Akalla till AB Svenska 
Bostäder 
Information från exploateringskontoret/exploateringsnämnden 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Exploateringsnämnden behandlar på sitt sammanträde den 9 november en 

markanvisning för bostäder i Akalla till AB Svenska Bostäder. De fastigheter 

som berörs är Kotka 1 och Saima 1 samt del av stadens fastighet Akalla 4:1 intill 

Finlandsgatan. Fastigheterna utgörs i nuläget av parkeringsdäck. Markan-

visningen innebär att ca 400 hyreslägenheter byggs på och omkring 

parkeringsdäcken. Enligt exploateringskontoret utgör utbyggnadsförslaget ett 

viktigt tillskott för att uppfylla Stockholms bostadsmål samtidigt som det kan 

öka trivsel och trygghet i området. Exploateringen kräver ny detaljplan. Närmare 

innehåll och utformning kommer att prövas i planprocessen. Behovet av 

förskoleplatser som nybyggnationen kan medföra kommer att studeras under 

planprocessen. Planförslaget kommer att remitteras till Rinkeby-Kista 

stadsdelsnämnd för synpunkter.   

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 31 oktober 2017.  

Dnr 1.5.3.-499-2017 
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§ 17 
Barn och unga som har sex mot ersättning – Sexuell  utsatthet och 

exploatering, slutrapport 2014-2016 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Socialförvaltningen har under 2014-2016 drivit en satsning om barn och unga 

som har sex mot ersättning och sexuell exploatering av barn samt satsning om 

sex som självskadebeteende. Syftet var att höja kunskapsnivån hos medarbetarna 

och därmed öka förutsättningarna för att kunna upptäcka, bemöta, hjälpa och 

stötta barn och unga som har sex mot ersättning. Ny kunskap har tagits fram och 

succesivt beaktats i satsningens utformning under tiden som den pågått. 

Medarbetarna i staden och samarbetspartners som tagit del av satsningen har fått 

bredare kunskaper inom området och material finns tillgängligt på stadens 

hemsida. Detta innebär att fler barn och unga i olika former av sexuell utsatthet 

genom ett gott bemötande blir stöttade och vägleds till fortsatt behandling. 

Järva ungdomsmottagning (JUM) har tagit del av stadens satsning. JUM möter 

ungdomar som har sex mot ersättning. För att nå dessa grupper har JUM 

inhämtat mer kunskap och utvecklat metoder för att tillgodose ungdomarnas 

behov. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 november 2017.  

Dnr 1.2.5.-378-2017 
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§ 18 
Information om ej verkställda beslut 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen 

för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller insatser som inte har 

kunnat verkställas inom tre månader från datum för beslutet. Även de beslut som 

tidigare rapporterats som ej verkställda, men som därefter har verkställts, ska 

redovisas. Motsvarande redovisning överlämnas till stadens revisorer samt till 

äldrenämnden och socialnämnden, som rapporterar vidare till kommunfull-

mäktige. Förvaltningen har rapporterat sammanlagt 29 ej verkställda beslut, 

varav nio inom äldreomsorg, nio inom socialtjänst – vuxna , 10 inom omsorg om 

personer med funktionsnedsättning och ett beslut inom socialtjänst – barn och 

ungdom. Inom äldreomsorgen har fyra av de rapporterade besluten verkställts 

inom sex månader efter beslutsdatum, inom omsorg om personer med 

funktionsnedsättning har tre beslut verkställts inom 10 månader efter besluts-

datum. Inget av de rapporterade besluten inom socialtjänst – vuxna och 

socialtjänst – barn och ungdom har verkställts. Inom äldreomsorgen har två 

beslut avslutats utan verkställighet. Inom omsorger om personer med 

funktionsnedsättning har ett beslut avslutats utan verkställighet och inom 

socialtjänst-vuxna har två av de rapporterade besluten avslutats utan 

verkställighet.  

 

Protokollsanteckning: 

Avdelningschef Ulrika Axelsson informerar om att det saknas uppgift om att 

beslutet verkställts den 3 oktober 2017, gällande man född 1985.  

Stadsdelsnämnden beslutar att uppgiften skrivs in på sidan 4 i tjänsteutlåtandet.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 november 2017.  

Dnr 1.2.5.-378-2017 
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§ 19 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 

Inkommen skrivelse 
Svik inte Akalla, Benjamin Dousa m.fl. (M) 

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

 

Svik inte Akalla 
  

 

Rinkeby-Kista består egentligen av fyra olika stadsdelar: Kista, Husby, Akalla 

och Rinkeby. Av uppenbara skäl fokuseras mycket av förvaltningens arbete och 

resurser gentemot de två stadsdelarna med störst utmaningar, nämligen Husby 

och Rinkeby. Även Kista klarar sig relativt bra tack vare en enorm företagspark 

och en delvis annorlunda demografi. Däremot är det viktigt att inte glömma 

bort eller för den delen svika Akalla. 

 

Akalla har i alldeles för liten utsträckning prioriterats av stadsdelsförvaltningen. 

Idag är stadsdelen en otryggare plats än för bara något år sedan, det påpekar 

invånare såväl som polisen. Busstorget i Akalla, de centrala stråken och 

centrum uppfattas idag som otrygga platser av stadsdelens medborgare. Även 

lokalpolisen har noterat ökad kriminalitet vid platserna. De åtgärder som de 

styrande politikerna idag har vidtagit är otillräckliga. Ordningsvakter, 

kameraövervakning och fysiska ombyggnationer är exempel på 

trygghetsfrämjande insatser som på allvar hade gjort skillnad. 

 

Med anledning av ovanstående föreslår vi: 

 

1. Att förvaltningen tar initiativ till fler trygghetsfrämjande insatser i Akalla  

2. Att förvaltningen tar initiativ till att anställa, eller få fastighetsbolagen, att 

anställa ordningsvakter i centrum och de centrala stråken 

3. Att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd ställer sig bakom kameraövervakning i 

Akalla samt uppmuntrar polisen till att söka tillstånd för denna verksamhet 
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§ 20 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 12 oktober 2017 till och med den  

8 november 2017.  
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§ 21 
Konferenser och utbildningar  
 
Beslut  
 

 

Inga inbjudningar inkomna.  
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§ 22 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 18 oktober 2017. 
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§ 23 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den  

19 oktober 2017. 
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§ 24 
Anmälan av delegationsbeslut     
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2017-11-02 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör 
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§ 25 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   
 

Inga inkomna rapporter eller protokollsutdrag fanns att anmäla. 
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde den 23 november 2017  

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 3, 11, 12      

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro §§ Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Elvir Kazinic       X  

Vice ordförande  M Benjamin Dousa       X  

     

Ledamöter S Kerstin Aggefors        X  

 S Staffan Svärd       X  

 S Galina Monsalves Leal       X  

 MP Martin Michel       X  

 MP Ahmet Music  XXX   §§ 11, 12  Lara Siadat § 3 

 V Anki Erdmann          - Estanislao Mboro 

 M Aleks Sakala         - Asi Rebbati 

 M Tatjana Kovacic        - Banar Sabet 

 M Kerstin Thufvesson       X  

 M Mats Rydelius       X  

 L Amela de la Cruz       X  

   

 

  

Ersättare S Estanislao Mboro                       X 

 S Soma Amin       X                      

 S Daniel Katebi       X                       

 S Kyllikki Iroegbu       X  

 MP Tomas Beer        X  

 MP Lara Siadat  §§ 11,12                     § 3 

 V Vakant 1   

 M Basit Choudhury        -                       

 M Kahin Ahmed §§ 11, 12  

 M Jean-Robert Nino       -  

 L Asi Rebbati 2                        X 

 C Banar Sabet                               X 

 KD Sofia Tahko -   

Tjänstemän     

Stadsdels-

direktör  

 Ulla Thorslund       X  

Kanslichef  Johan Hernman -   

Ekonomichef  Alex Baena §§ 11, 12  

Avdelningschef  Ulrika Axelsson §§ 11, 12   
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Avdelningschef  Susanne Tengberg §§ 11, 12  

tf Avdelningschef  Annika Björklund §§ 11, 12  

tf Avdelningschef  Aila Laukkonen         -  

tf Avdelningschef  Anita Widell       -  

Personalchef  Tiina Palmquist § 11, 12  

Strateg  Ingrid Friberg § 11, 12  

Enhetschef  Stefan Lindström § 11, 12  

Nämndsekr.   Tove Nilsson        X  

Adm.sekr.   Monica Holst  §§ 11, 12  

     

Personal-

företrädare 

    

Kommunal  Riitta Eddib §§ 11, 12  

Vision  Ismahan Ayranci  §§ 11, 12  

SACO  Ebba Prytz -   

 

 

 

 

 

 

 


